

NEWS FROM THE CANADIAN NATIONAL IUPAP LIAISON COMMITTEE

NOUVELLES DU COMITÉ NATIONAL CANADIEN DE LIAISON AVEC L'UIPPA (CNILC)*

The Canadian National IUPAP Liaison committee (CNILC) met during the CAP congress in Ottawa in June. The meeting led by committee chairman Jens Dilling was attended by the CAP president, the CNILC CAP committee representatives who cover the various physics areas, Canadian IUPAP commission and working group members as well as physicists who were hoping to obtain IUPAP funding for conferences to be held in Canada over the next few years. During the meeting a variety of topics were discussed, including the future international conferences in Canada, the work of the various IUPAP commissions and how to better advertise the young scientist prizes that are awarded by the individual IUPAP commissions so that deserving young Canadian scientists would be nominated.

NOMINATIONS FOR TWO POSITIONS ON THE CNILC

At this time, the CNILC is looking for candidates to represent the following areas on the committee for the June 2017-June 2020 term.

(a) General Physics which represents the Division of Atomic, Molecular and Optical Physics, the Division of Plasma Physics, the Division of Instrumentation and Measurement Physics and the Division of Atmospheric and Space Physics.

(b) Theoretical and Mathematical Physics which represents the Division of Theoretical Physics.

Formal letters of nomination that include the nominee's curriculum vitae and a brief description of the nominee's involvement in international activities, should be sent to the Executive Director of the Canadian Association of Physicists, 555 King Edward Avenue, 3rd Floor, Ottawa, Ontario, Canada, K1N 7N5, cap@uottawa.ca, no later than 1 December 2016.

More details about the work of the CNILC as well as links to obtain more information can be obtained at <http://www.cap.ca/en/about-us/committees/cdn-natl-iupap-liaison-cttee>

For questions or comments about the CNILC you can also contact the Chair, Jens Dilling, directly at JDilling@triumf.ca.

Jens Dilling, CAP's Director of International Affairs and Chair, CNILC
Andrew Sachrajda, Secretary, CNILC

Le comité national canadien de liaison avec l'UIPPA (CNILC) s'est réuni lors du Congrès de l'ACP à Ottawa en juin. Le président de l'ACP, des membres du comité représentant diverses sous-disciplines de la physique, des membres de la Commission canadienne et groupes de travail de l'UIPPA ainsi que des physiciens et physiciennes qui espéraient obtenir des subventions de l'UIPPA pour l'organisation de futures conférences au Canada ont assisté à la réunion dirigée par le président du comité Jens Dilling. Différents sujets ont été abordés pendant cette réunion, tel que les conférences internationales à venir au Canada, le travail des diverses commissions de l'UIPPA et comment améliorer la promotion des prix pour jeunes physiciens et physiciennes décernés par chaque commission de l'UIPPA afin d'assurer la nomination de jeunes scientifiques canadiens méritants.

APPEL DE CANDIDATURES POUR DEUX POSTES AU CNILC

Nous recherchons présentement des candidatures pour représenter les disciplines suivantes au sein du comité de juin 2017 à juin 2020.

(a) Physique générale qui représente la Division de la physique atomique, moléculaire et photonique, la Division de la physique des plasmas, la Division de la physique des instruments et mesures et la Division de la physique atmosphérique et de l'espace.

(b) Physique théorique et mathématique qui représente la Division de la physique théorique

Une lettre officielle de mise en candidature incluant le curriculum vitae du candidat et une courte description de son implication au sein d'activités d'envergure internationale devra être envoyée par courriel avant le 1^{er} décembre 2016 à la directrice exécutive de l'Association canadienne des physiciens et physiciennes, 555, ave. King Edward, 3e étage, Ottawa, Ontario, Canada, K1N 7N5, cap@uottawa.ca.

Pour plus de détails sur le CNILC et d'autres informations se trouvent au <http://www.cap.ca/fr/propos-nous/comites/liaison-avec-uippa>

Si vous avez des questions ou commentaires au sujet du CNILC vous pouvez aussi communiquer directement avec le président Jens Dilling à JDilling@triumf.ca.

Jens Dilling, directeur des affaires internationales de l'ACP et président du CNILC
Andrew Sachrajda, secrétaire du CNILC

* Canadian National IUPAP Liaison Committee